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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Mire költjük a Helyreállítási Alapot?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Európai Unió Helyreállítási Alapja keretében hazánknak 18 ezer milliárd forintnyi összeg jut, 
hacsak az önök és Matolcsy úr áldásos tevékenysége nyomán nem zuhan a forint árfolyama 
ugyanakkorát, mint tavaly, mert ekkor az összeg a 20 ezer milliárdot is elérheti.

Az Alap fölhasználásáról szóló, az Európai Bizottsághoz a héten benyújtandó tervnek külön fejezete
foglalkozik azokkal az országspecifikus ajánlásokkal, amelyeket a kormány éveken át jószerével 
olvasatlanul küldött az irattárba. Most, hogy a Bizottság jelezte, ezek teljesülésére különös 
figyelmet fog fordítani, hirtelen előkapták őket és mindent megígértek, amit csak valaha 
számonkértek önöktől: az ügyészség könyörtelen föllépését a korrupció ellen, tiszta 
közbeszerzéseket, bírói függetlenséget, sajtószabadságot – toronyórát lánccal csak azért nem, mert 
ezt a Bizottság nem igényelte. Mindezt szívből lehetne helyeselni, ha nem éppen a 
miniszterelnöktől tudnók, hogy sose azt kell figyelni, amit mond, hanem amit tesz. Kiderül az is, 
hogy az Alap terhére kívánják teljesíteni az orvosoknak ígért drasztikus illetményemelést, amivel 
csak az a baj, hogy ezek szerint ezt az ígéretüket tavaly októberben minden fedezet nélkül tették – 
nem, mintha ez önöktől szokatlan lenne. A többi aztán a szokásos: szó sincs a gazdaság talpra 
állításáról a kiesett kereslet pótlásával, élénkítésével, mert ehhez bérkiegészítést, nyugdíjpótlékot, a 
munkából kiesőknek 100 százalékos táppénzt kéne adni, az álláskeresési járadékot, a családi 
pótlékot, a közfoglalkoztatás bérét emelni, ám mindez nem fér össze a kormányfő munkaalapú 
társadalomról alkotott rögeszméjével. A pénz ahogy eddig is, a haverok, rokonok, oligarchák 
vállalkozásainak beruházásait fogja támogatni, illetve az infrastruktúra fejlesztése címén betonba 
öntik, hogy az ezekre kiírt közbeszerzéseken, mint már megszokhattuk, megint az említettek 
nyerjenek.



Miniszter úr, figyelmeztetnem kell a kormányt, hogy ez a pénz nem önöket, hanem Magyarországot
illeti. Azt a Magyarországot, amely a közvélemény-kutatások előrejelzése szerint jövőre önökétől 
különböző kormányt kíván választani magának. Tisztában vagyok vele, hogy önöket korrekt 
eljárásra fölszólítani éppoly meddő próbálkozás, mint a bengáli tigrist rábeszélni a vegán étrendre, 
két kérdést azonban nagyon határozottan kell föltennem önnek:

Hajlandóak-e a továbbiakban érdemi egyeztetést folytatni a társadalmi szereplőkkel, köztük az 
ellenzéki pártokkal az Alap fölhasználásáról? 

Hajlandóak-e kötelezettséget vállalni arra, hogy a jövőre esedékes választásig ebből a pénzből nem 
fognak többet elkölteni, lehívni vagy lekötni, mint annak az önök hivatali idejéből hátralévő egy 
évre eső, időarányos részét? 
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